
Coaches Bulletin – February 23, 2023 

2023 SPEEDO EASTERN CANADIAN CHAMPIONSHIPS – WINDSOR INTERNATIONAL AQUATIC & 
TRAINING CENTRE 
We understand that there may be some concern with the facility in Windsor after the discovery of a small lane 
bias at the 2018 Eastern Canadian Championships, which was corrected by day 3 of the competition. Since 
then, Swimming Canada has worked with both Windsor and Myrtha Pools to ensure subsequent competitions 
have no such lane bias. Using published methods for establishing lane bias, Swimming Canada has not found 
any evidence of lane bias at any LCM competition hosted in Windsor during the 2022 season.  

Please see the below link to the paper we used for the methods to establish lane bias. 
https://www.tandfonline.com/doi/abs/10.1080/02640414.2016.1163402 

MEET PACKAGES & EVENT FILES 
All meet packages and event files for national events are posted on the event pages under the 
National/International calendar – https://www.swimming.ca/en/events-results/national-international-events/  

ENTRY DEADLINES & PROCESS 

Eastern/Western – Tuesday, March 7, 2023 – 11:59pm PST 
Trials – Tuesday, March 14, 2023 – 11:59pm PST 
OW Trials – Tuesday, April 4, 2023 – 11:59pm PST 

The RTR will be open for the “normal” entry process on March 1st for Easterns, Westerns and Trials.  

COACH COMPLIANCE AT NATIONAL EVENTS 
Coaches wishing to receive an accreditation for any Swimming Canada National Competition and don’t meet 
the minimum requirements, as noted on the last page of the Registration Guide, must apply for an 
exemption.  This exemption requires completion of the Swimming Canada Exemption Form for National 
Competitions outlining a plan and timeline to meet the minimum requirements. This must be completed by the 
entry deadline of the competition. Additionally, all accredited coaches at Swimming Canada National 
Competitions must be registered with Swimming Canada and CSCA in the A1 or B categories.  

SUPPORT STAFF ACCREDITATION 
The Club Registrar is responsible for adding Support Staff to the RTR for the purpose of being permitted on 
deck at Swimming Canada National Events only. Support Staff who are not registered in the RTR will 
not be permitted on deck at Swimming Canada National Events.  

TICKET SALES 
Spectator ticket sales for Easterns and Westerns went on sale on February 1st.  Links for tickets are on the 
event pages, as above.  Tickets will be available on site as well.  

Ticket sales for Trials will be through Ticketmaster and will go on pre-sale on Monday, February 27th. The link 
will be available on the Trials event page! 

OPEN WATER FESTIVAL, August 12-13, 2023 – International Flatwater Centre, Welland, ON 
We are hosting an open water festival in Ontario the weekend after the Speedo Canadian Swimming 
Championships. This event will include a 10km selection event on Saturday and 1.5km and 3km mass 
participation events for age group and masters swimmers.  More information to follow. 

Français à suivre (cliquez)

https://www.tandfonline.com/doi/abs/10.1080/02640414.2016.1163402
https://www.swimming.ca/en/events-results/national-international-events/
https://www.swimming.ca/content/uploads/2022/06/2022-2023-National-Registration-Procedures-and-Rules-Manual-Final.pdf
https://forms.office.com/r/1NdqVrmjFF


 

WORLD AQUATICS & CANADIAN RULEBOOK 
The updated Canadian Rulebook has been delayed while World Aquatics finalizes their placement of the 
swimwear and advertising rules and World Para Swimming finalizes their technical rules.   

*New WORLD AQUATICS TECHNICAL SWIMMING RULES 

EXECUTIVE SUMMARY OF RULE CHANGES 20/01/2023 

PART II: SWIMMING RULES 2023-2025 

*New DQ FORM to support rule CSW 2.1.8.2 

*New QUICK REFERENCE INFRACTION SHEETS 

TAPING RULE UPDATE 
This is always a tricky rule!  Swimming Canada has altered the ruling as below.   The intent is to maintain 
consistency across the country. 
 
CSW 10.9.1 In all sanctioned age group swimming events, taping is permitted. Approval may be 

required for taping at championship events, and the process for this approval shall be stated 
in the meet information package.  

CSW 10.9.2     At a Swimming Canada national competition, a committee shall be created to review and 
approve taping requests.  

 
EASTERN MEAL OPTIONS 
Loose Goose, located in downtown Windsor - https://www.swimming.ca/content/uploads/2022/07/Loose-
Goose-Windsor-Meals-for-Teams.pdf  
 
COACH LOGIN TO RTR 
As you may be aware Swimming Canada was victim of a cybersecurity incident causing an outage of the 
Registration, Tracking and Results System (RTR) as of January 16th.  
 
We have relaunched the RTR and Swimming Canada has been working with the Clubs and Provincial 
Sections to rebuild as much data as possible. 
 
Upon registration coaches are required to sign the Acknowledgement and Assumption of Risk Form and 
consent to Swimming Canada/Provincial policies as well as completing any province specific forms. 
In advance of registration opening for Eastern Canadian Championships, Western Canadian Championships 
and Trials we are recommending that all coaches log into the RTR to ensure that their account information is 
up to date and that all forms are signed. 
 
Please login to the RTR at the following link: https://registration.swimming.ca/Login.aspx 
 
If you do not remember your password please use the password reset feature ensuring that you select 
“Coach Account” from the dropdown list. The email address is the email associated with your coach account. 
If you require assistance please email support@swimming.ca being sure to indicate the coach name in your 
email. 

https://www.fina.org/swimming/rules
https://www.swimming.ca/content/uploads/2023/01/World-Aquatic-CSW-Rule-Updates-01202023.pdf
https://www.swimming.ca/content/uploads/2023/01/World-Aquatic-CSW-Rule-Updates-01202023.pdf
https://www.swimming.ca/content/uploads/2023/01/2022-Rulebook-SW-ONLY-20012023.pdf
https://www.swimming.ca/content/uploads/2023/01/2022-Rulebook-SW-ONLY-20012023.pdf
https://www.swimming.ca/content/uploads/2023/01/Disqualification-Form_update-12092022.pdf
https://www.swimming.ca/content/uploads/2023/01/Disqualification-Form_update-12092022.pdf
https://www.swimming.ca/content/uploads/2023/02/2023-2025-Swimming-Canada-Quick-Reference-Infraction-Sheet-jan2023.pdf
https://www.swimming.ca/content/uploads/2022/07/Loose-Goose-Windsor-Meals-for-Teams.pdf
https://www.swimming.ca/content/uploads/2022/07/Loose-Goose-Windsor-Meals-for-Teams.pdf
https://registration.swimming.ca/Login.aspx
mailto:support@swimming.ca


 

 
 
Once logged into the RTR click “Complete Now” to update your account information. It is highly 
recommended that you update your password. 
 
Follow the steps to complete any missing account information and sign the Acknowledgement and 
Assumption of Risk and any other province specific forms. Please verify that your CSCA Screening has been 
completed at the following link – www.csca.org. You can login to your CSCA account using the same login 
credentials as the RTR. For any assistance relating to your CSCA account, please contact 
registration@csca.org  
 
For any other assistance, please contact support@swimming.ca 

 

http://www.csca.org/
mailto:registration@csca.org
mailto:support@swimming.ca


 

 

Communiqué aux entraineurs - 23 février 2023 
 
CHAMPIONNATS CANADIENS DE L'EST 2023 - CENTRE AQUATIQUE ET D'ENTRAINEMENT 
INTERNATIONAL DE WINDSOR 
Nous comprenons que les installations de Windsor peuvent susciter des inquiétudes après la découverte d'un 
petit défaut dans les différents couloirs lors des Championnats canadiens de l'Est 2018, qui a été corrigé dès 
le troisième jour de la compétition. Depuis, Natation Canada a travaillé avec les piscines de Windsor et de 
Myrtha pour s'assurer que les compétitions subséquentes ne présentent pas un tel déséquilibre. En utilisant 
les méthodes publiées pour établir le défaut de couloir, Natation Canada n'a trouvé aucune preuve de défaut 
de couloir lors des compétitions en GB organisées à Windsor pendant la saison 2022.  

  
Vous trouverez ci-dessous le lien vers l'article que nous avons utilisé pour les méthodes permettant d'établir 
le défaut de couloir.  
https://www.tandfonline.com/doi/abs/10.1080/02640414.2016.1163402 
 
Trousse d’informations et fichier d’épreuves  
Toutes les trousses d'informations et les fichiers des épreuves des compétitions nationales sont affichés sur 
la page des évènements des compétitions nationales et internationales - 
https://www.swimming.ca/en/events-results/national-international-events/  
 
ÉCHÉANCES ET PROCESSUS D'INSCRIPTION 
 

Est/Ouest – mardi 7 mars 2023 - 23h59 HNP 
Essais – mardi 14 mars 2023 - 23h59 HNP 
Essais en eau libre – mardi 4 avril 2023 - 23h59 HNP 

 

Le RTR sera ouvert pour la procédure d'inscription "normale" le 1er mars pour les championnats de 
l'Est, de l'Ouest et les essais. 
 
CONFORMITÉ DES ENTRAINEURS LORS DES ÉVÈNEMENTS NATIONAUX 
Les entraineurs qui souhaitent recevoir une accréditation pour toute compétition nationale de Natation 
Canada et qui ne satisfont pas aux exigences minimales, comme indiqué à la dernière page du guide 
d’inscription, doivent demander une exemption. Cette exemption nécessite de remplir le formulaire 
d'exemption de Natation Canada pour les compétitions nationales, décrivant un plan et un calendrier pour 
répondre aux exigences minimales. Ce formulaire doit être rempli avant la date limite d'inscription à la 
compétition. De plus, tous les entraineurs accrédités aux compétitions nationales de Natation Canada doivent 
être inscrits auprès de Natation Canada et du ACEN dans les catégories A1 ou B.  
 
ACCRÉDITATION DU PERSONNEL DE SOUTIEN 
Le registraire de club est responsable de l’ajout d’un membre du personnel de soutien au système 
d’inscription pour que ce dernier ait accès au bord de la piscine lors des compétitions nationales de 
Natation Canada seulement. Les membres du personnel de soutien qui ne sont pas inscrits au système 
d’inscription ne seront pas autorisés à se trouver au bord de la piscine aux compétitions nationales de 
Natation Canada.  
 
VENTE DE BILLETS 
La vente des billets pour les spectateurs aux championnats de l'Est et de l'Ouest a débuté le 1er février. Les 
liens pour les billets sont sur les pages des évènements. Des billets seront également disponibles sur place.  
 



 

 

La vente des billets pour les Essais se fera par Ticketmaster. Ils seront mis en prévente le lundi 27 février. Le 
lien sera disponible sur la page des Essais ! 
 
FESTIVAL D'EAU LIBRE, 12-13 août 2023 - Centre international d'eau plate, Welland, ON 
Nous organisons un festival d'eau libre en Ontario la fin de semaine suivant les championnats canadiens de 
natation Speedo. Cet évènement comprendra une épreuve de sélection de 10 km le samedi et des épreuves 
de participation de masse de 1,5 km et 3 km pour les nageurs groupes d'âge et les maitres nageurs. Plus 
d'informations à suivre. 

 
LIVRE DES RÈGLES CANADIENNES ET DE LA WORLD AQUATICS 
La mise à jour du livre des règlements canadiens a été repoussée pendant que World Aquatics finalisait la 
mise en place des règles relatives aux maillots de bain et à la publicité et que World Para Swimming finalisait 
ses règles techniques.   
 
*Nouvelles RÈGLES TECHNIQUES DE NATATION DE WORLD AQUATICS 

CHANGEMENTS PRINCIPAUX DES RÈGLES  20 JANVIER 2023 

PARTIE II : RÈGLES DE NATATION 2023-2025 

*Nouvelle fiche de disqualification pour soutenir la règle CSW 2.1.8.2 

* Nouveau GUIDE D'INFRACTION - RÉFÉRENCE RAPIDE 2023-2025 

 
MISE À JOUR DU RÈGLEMENT SUR LES BANDES ADHÉSIVES 
C'est toujours une règle délicate ! Natation Canada a modifié la règle comme ci-dessous. L'objectif est de 
maintenir une cohérence dans tout le pays. 

 
CSW 10.9.1  Les bandes adhésives sont autorisées dans toutes les compétitions de natation groupes 

d'âge sanctionnées. Une approbation peut être requise pour les bandes adhésives lors des 
championnats, et le processus d'approbation sera indiqué dans la trousse d'information de la 
rencontre.  

CSW 10.9.2  Lors d'une compétition nationale de Natation Canada, un comité sera créé pour examiner et 
approuver les demandes de bandes adhésives. 

 
OPTIONS DE REPAS À L'EST 
Loose Goose, situé dans le centre-ville de Windsor 
https://www.swimming.ca/content/uploads/2022/07/Loose-Goose-Windsor-Repas-pour-les-equipes.pdf  
 
CONNEXION À LA RTR 
Comme vous le savez peut-être, Natation Canada a été victime d'un incident de cybersécurité qui a entraîné 
une panne du système d'inscription, de suivi et de résultats (RTR) le 16 janvier. 
 
Nous avons relancé le RTR et Natation Canada a travaillé avec les clubs et les associations provinciales pour 
récupérer autant de données que possible. 
 
Lors de l'inscription, les entraineurs sont tenus de signer le formulaire de reconnaissance et d'acceptation 
des risques et de consentir aux politiques de Natation Canada et provinciales. 
 

https://www.fina.org/swimming/rules
https://www.swimming.ca/content/uploads/2023/01/World-Aquatic-CSW-Rule-Updates-01202023_FR.pdf
https://www.swimming.ca/content/uploads/2023/02/2022-REGLEMENTS-DE-NATATION-CANADA-seulement-SW-02092023-1.pdf
https://www.swimming.ca/content/uploads/2023/01/Disqualification-Form_update-12092022-1.pdf
https://www.swimming.ca/content/uploads/2023/02/2023-2025-Natation-Canada-Guide-dinfraction-Reference-rapide-jan2023-FR.pdf
https://www.swimming.ca/content/uploads/2022/07/Loose-Goose-Windsor-Repas-pour-les-equipes.pdf


 

 

En avance que les inscriptions pour les Championnats canadiens de l’Est, les Championnats canadiens de 
l’Ouest et les Essais canadiens, nous demandons à tous les entraineurs de se connecter à la RTR pour 
assurer que les renseignements personnels sont à jour et les formulaires sont signés.  
 
Veuillez vous connecter au RTR en cliquant sur le lien suivant : https://registration.swimming.ca/Login.aspx 
 
Si vous ne vous souvenez pas de votre mot de passe, veuillez utiliser la fonction de réinitialisation du mot de 
passe en vous assurant de sélectionner « Coach Account » dans la liste déroulante. L'adresse électronique 
est l'adresse associée à votre compte de coach. 
 
Si vous avez besoin d'assistance, veuillez envoyer un courriel à soutien@natation.ca en veillant à indiquer le 
nom de l’entraineur dans votre courriel. 
 

 
 
Une fois connecté au RTR, cliquez sur « Compléter maintenant ». Il est fortement recommandé de mettre à 
jour votre mot de passe. 
 
Suivez les étapes pour compléter toute information manquante sur le compte et signer la reconnaissance et 
l'acceptation des risques et tout autre formulaire propre à la province. Voulez aussi vérifier que votre 
dépistage avec l'ACEN est fait au lien suivant: https://www.csca.org/accueil.aspx Vous pouvez connecter à 
votre compte avec le même nom d'utilisateur et mot de passe que la RTR. Pour l'assistance avec votre 
compte d'ACEN contactez registration@csca.org. 
 
Pour toute autre assistance, veuillez contacter soutien@natation.ca 
 

 

https://registration.swimming.ca/Login.aspx
mailto:soutien@natation.ca
https://www.csca.org/accueil.aspx
mailto:registration@csca.org
mailto:soutien@natation.ca
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